

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

21 اذار (وارس) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Gold Soars to an Unprecedented Level after the US Central Bank Stuck To Its Interest Rate Path

Gold prices rose to an unprecedented level on Thursday amid a decline in the dollar and bond yields, after the Federal Reserve maintained its forecast for three interest rate cuts this year.

Low interest reduces the opportunity cost of holding non-yielding bullion and puts pressure on the dollar, making gold cheaper for buyers of other currencies.

Spot gold rose 0.8 percent to \$2,203.84 an ounce, after hitting an all-time high of \$2,222.39 earlier in the session. U.S. gold futures jumped 2.1 percent to \$2,206.30.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

الذهب يحلق لوستوى غير وسبوق بعد توسك "الوركزى" الأويركي بوساره للفائدة

ارتفعت أسعار الذهب لمستوى غير مسبوق اليوم الخميس وسط انخفاض الدولار وعوائد السندات، بعد أن أبقى مجلس الأحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأميركي) على توقعاته لثلاثة تخفيضات في أسعاَّر الفائدة هَذا العام. وتقال الفائدة المنخفضة من تكلفة الفرصة البديلة لحيازة السبانك التي لا تدر عوائد وتضغط على الدولار مما يجعل الذهب أرخص بالنسبة للمشترين

عد الذهب في المعاملات الفورية 0.8 في المئة إلى 2203.84 دولار لَلْأُونصة، بعد أنَّ سجل أعلى مستُّوى على الْإِطلاق عَنْدِ 2222.39 دُولارُ في وقت سابق من الجلسة. وقفزت العقود الأميركية الأجلة للذهب 2.1 في المئة إلى2206.30 دولار.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



Bitcoin Jumps 10 Percent.. And A Significant Recovery of

Cryptocurrencies

Cryptocurrency markets rebounded sharply and Bitcoin surpassed the \$67,000 mark again after the US Federal Reserve maintained its forecast for three interest rate cuts this year.

Bitcoin reached a high of \$67,781, recording a rebound of more than 10 percent in 24 hours, while "Ethereum" erased its decline by 6 percent, after reports of a possible secret investigation into the "Ethereum Foundation" by the U.S. Securities

and Exchange Commission considering classifying the digital currency as a security. Dogecoin, Litecoin, and Bitcoin Cash led gains among major cryptocurrencies, driven by plans by the largest U.S. cryptocurrency exchange, Coinbase, to offer futures contracts on it.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



بيتكوين تقفز 10 في الوئة.. وانتعاش كبير للعولات الوشفرة

انتعشت أسواق العملات المشفرة بشكل حاد وتجاوزت بيتكوين مستوى 67000 دولار من جديد بعد أن حافظ البنك الفدرالي الأميركي على توقعاته لثلاثة تخفيضات في أسعار الفائدة هذا العام.

ووصلت بيتكوين إلى أعلى مستوى 67781 دولاراً، مسجلة انتعاشاً بأكثر من 10 في المئة خلال 24 ساعة، بينما محت "إيثريوم" انخفاضها بنسبة 6 في المئة، بعد تقارير تشير إلى تحقيق سري محتمل مع "مؤسسة إيثريوم" من قبل لجنة الأوراق المالية

والبورصات الأميركية التي تدرس تصنيف العملة الرقمية كورقة مالية. فيما قادت دوجكوين، ولايتكوين، وبيتكوين كاش، المكاسب بين العملات المشفرة الرئيسية، مدفوعة بخطط أكبر بورصة عملات مشفرة أميركية – كوينباس - تقديم عقود آجلة عليها.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

Mustafa Suleiman.. Syrian-British Leads Artificial Intelligence at Microsoft

Microsoft has appointed Mustafa Suleiman as Head of Consumer Artificial Intelligence, adding to the company an influential figure in the world of artificial intelligence to consolidate its position in this field.

Suleiman confirmed that he will become the CEO of Microsoft AI, leading all AI products and research for consumers in the company.

Suleiman was congratulated and welcomed by Microsoft CEO Satya Nadella, who said: "Welcome to

Microsoft, Mustafa Suleiman. I'm thrilled to have Microsoft lead AI as we build consumer AI, like Copilot, that people around the world love and benefit."

It is noteworthy that Mustafa Suleiman is a British born in August 1984, and his father of Syrian origin was working as a taxi driver, while his mother was an English nurse.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

سليمان هلكين، عالم ي هذا ي هذا تنفيذي تنفيذي

وصطفى سليوان.. سوري بريطاني يتولى قيادة الذكاء اللصطناعي في وايكروسوفت

عينت شركة مايكروسوفت مصطفى سليمان رئيساً لقسم الذكاء الاصطناعي للمستهلكين، لتضيف إلى الشركة شخصية مؤثرة في عالم الذكاء الاصطناعي لترسيخ مكانتها في هذا المحال

وأكد سليمان أنه سيصبح الرئيس التنفيذي لشركة مايكروسوفت إيه آي، ليقود جميع منتجات وأبحاث الذكاء الاصطناعي للمستهلكين دالثركة

وتلقى سليمان تهنئة وترحيب الرئيس التنفيذي لمايكروسوفت ساتيا ناديلا، الذي قال: "مرحباً بك في مايكروسوفت، مصطفى سليمان.

يسعدني أن تقود Microsoft Al ونحن نبني الذكاء الاصطناعي للمستهلك، مثل Copilot، الذي يحبه الناس ويفيدهم في جميع أنحاء العالم".

يشار الى أن مصطفى سليمان هو بريطاني من مواليد أغسطس 1984، ووالده من أصول سورية كان يعمل سائق أجرة، في حين أن والدته إنجليزية كانت تعمل ممرضة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

Jordan's Debt Jumps to \$58 Billion amid Escalating Government Borrowing

The Central Bank of Jordan revealed a record increase in Jordan's indebtedness during the first eleven months of last year by 3.092 billion dinars (\$ 4.35 billion) to reach 41.58 billion dinars (\$ 58.62 billion), constituting 114.8 percent of GDP compared to 38.49 billion dinars and by 111.4 percent of GDP for 2022.

According to the Central Bank, if we exclude what is held by the Social Security Investment Fund, the

government's internal and external debt balance amounts to 32.6 billion dinars, compared to about 30.7 billion dinars at the end of the year 2022.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



ديون الأردن تقفز إلى 58 وليار دولار وسط تصاعد الاقتراض الحكومي كشف البنك المركزي الأردني عن ارتفاع

كشف البنك المركزي الأردني عن ارتفاع في اسبك المديونية الأردن خلال الأحد عشر قياسي لمديونية الأردن خلال الأحد عشر شهرا الأولى من العام الماضي بمقدار 28.62 مليارات دينار (4.35 مليار دينار (58.62 مليار دينار (58.62 مليار دينار)، مشكّلا ما نسبته 114.8 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي مقابل 49.38 مليار دينار وبنسبة 111.4 في المئة من الناتج المحلى الإجمالي لعام 2022.

ووفق البنك المركزي فإنه في حال استثناء ما يحمله صندوق استثمان أموال الضمان

الاجتماعي، فإن رصيد دين الحكومة الداخلي والخارجي يبلغ 32.6 مليار دينار مقابل حوالي30.7 مليار دينار في نهاية العام 2022.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

Fitch Upgrades Qatar's Rating to AA With a Stable Outlook

Fitch Ratings has upgraded Qatar's rating to AA with a stable outlook. According to Fitch, "Qatar will continue to run a budget surplus until the next decade as a result of the expansion of the North Field.

The North Gas Field is the largest gas field in the world, and the area of the field is about9,700 square kilometers, of which 6,000 are in Qatar's territorial waters, and the rest are on the Iranian side, and the field was discovered in 1971, and production began in 1989.

Qatar, which has announced an expansion of the liquefied gas industry to capture a larger share of global natural gas trade, will earn more than \$30 billion more than \$30 billion in annual revenues.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



فيتش ترفع تصنيف قطر إلى AA وع نظرة وستقبلية وستقرة

رفعت وكالة فيتش التصنيفات الائتمانية، تصنيف قطر إلى AA مع نظرة مستقبلية مستقرة, ووفق "فيتش" فإن "قطر ستواصل تحقيق فائض في الميزانية حتى العقد المقبل نتيجة لتوسعة حقل الشمال.

ويُعد حقل غاز الشمال أكبر حقل غاز في العالم، وتبلغ مساحة الحقل نحو 9700 كيلومتر مربع، منها 6 آلاف في مياه قطر الإقليمية، والباقي في الجانب الإيراني، واكتشف الحقل عام 1971، وبدأ الإنتاج فيه عام 1980

وستجني دولة قطر، التي أعلنت عن توسعة

في صناعة الغاز المسال للحصول على حصة أكبر من تجارة الغاز الطبيعي العالمية، ستجني من هذه التوسعة أكثر من 30 مليار دولار إضافية إلى ابر اداتها السنوبة.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

Oman's Progress in the Index of Economic Freedom

The Sultanate of Oman has risen 39 places in the Economic Freedom Index for 2024, which indicates an improvement in the economic performance of the Sultanate, as the index expresses one of the most important parts of the new institutional economy, and examines the relationship between political and economic institutions and economic development in the country.

The index, issued by the Heritage Foundation, measures the freedom

of laws, regulations, taxes, and economic policies of different countries, and notes that more economically free countries tend to achieve higher rates of economic growth and per capita income, which enhances the economic and societal well-being of individuals by increasing GDP per capita.

The Sultanate currently ranks 56th globally in the Economic Freedom Index compared to 95 in 2023, and compared to the 2022 census, the Sultanate has achieved progress by more than 50 places on this index, exceeding the regional and global average.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

تقدّر سلطنة عُوان في وؤشر الحرية الاقتصادية

تقدمت سلطنة عُمان 39 مرتبة في مؤشر الحرية الاقتصادية لعام 2024، ما يشير إلى تحسن الأداء الاقتصادي للسلطنة، على اعتبار أنّ المؤشر يعبّر عن أحد أهم أجزاء الاقتصاد المؤسسي الجديد، ويدرس العلاقة بين المؤسسات السياسية والاقتصادية والتتمية الاقتصادية في البلاد.

ويقيس المؤشر، الصادر عن مؤسسة "هيرتغ فاونديشن"، حرية القوانين واللوائح والضرائب والسياسات الاقتصادية للبلدان المختلفة، ويشير إلى أن البلدان الأكثر حرية

اقتصادياً تميل إلى تحقيق معدلات أعلى من النمو الاقتصادي ودخل الفرد، مما يعزز الرفاه الاقتصادي والمجتمعي للأفراد عبر زيادة نصيب الفرد من الناتج المحلى الاحمالي.

الناتج المحلي الإجمالي. وتحتل السلطنة حالياً المركز 56 عالمياً في مؤشر الحرية الاقتصادية مقارنة بالـ95 في عام 2022 تكون السلطنة قد حققت تقدماً بأكثر من 50 مركزاً على هذا المؤشر، متجاوزة المتوسط الإقليمي والعالمي.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

Kuwaiti Banks' Profits Jump 28.7 Percent

The net profit of Kuwait's top 9 local banks increased 28.7 percent to KD 1.5 billion (\$4.9 billion), as a result of the jump in net interest income at National Bank of Kuwait, Kuwait Finance House, Al Ahli Bank of Kuwait, Gulf Bank, Boubyan Bank and Commercial Bank of Kuwait, which grew to KD 2.6 billion in 2023, up from KD 2.3 billion in 2022.

Since the tightening of global monetary conditions began in 2022, the Central Bank of Kuwait has raised

its key discount rate by 250 basis points to 4.25 percent, boosting the net interest margins of most Kuwaiti banks, which from an industry perspective rose to 2.78 percent in the third quarter of 2023 from 2.62 percent in the previous year.

Source (Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited)



ارباح البنوك الكويتية تقفز 28.7 في الهئة

زاد صافي أرباح أكبر 9 بنوك محلية كويتية 28.7 مليار دينار (4.9 مليار دولار)، وذلك نتيجة القفزة التي شهدها صافي إيرادات الفوائد في بنك الكويت الوطني، وبيت التمويل الكويتي، والبنك الأهلي الكويتي، وبنك الخليج، وبنك بوييان، والبنك التجاري الكويتي، والتي نمت إلى 2012 مليار دينار في 2023، ارتفاعا من 2022، ارتفاعا من 2022.

ومنذ أن بدأ تشديد الأوضاع النقدية العالمية في 2022، قام بنك الكويت المركزي برفع سعر الخصم الرئيسي بمقدار 250 نقطة

أساس إلى 4.25 في المئة، ما أدى إلى تعزيز صافي هوامش الفائدة لمعظم البنوك الكويتية، والتي ارتفعت من منظور القطاع إلى 2.78 في المئة بالربع الثالث من 2023 من 2.62 في المئة بالعام السابق.

المصدر (صحيفة الراي الكويتية، بتصرف)